
Bestyrelses Beretning til 
grupperådsmøde 2025 

 

Året 2024 er overstået i spejderregi. Bestyrelsen har afholdt en række bestyrelsesmøder (5 
stk) i løbet af året, og samarbejdet har fungeret fortræffeligt. Der har været fokus på at finde 
en ny kasserer, idet vores nuværende kasserer Nikolaj har valgt at trække sig. Mange tak til 
Nikolaj for indsatsen. 

Økonomien i De Vilde Svaner er tilfredsstillende. Vi har fået de tilskud, vi har søgt fra 
Fredensborg Kommune, og sammen med overskuddet fra juletræssalget, giver det en 
positiv balance (mere herom i regnskabet). 

Søborg-Skau Regnskab varetager fortsat regnskabsarbejdet - det vil sige bogføring af 
udgifter og indtægter på diverse konti, rapportering og meget andet - et samarbejde som vi 
og særligt kassereren er tilfredse med. 

Bålhytteprojektet er desværre gået i stå. Det har ikke kunne lade sig gøre at finde en 
håndværker til at stå for en “nøgleklar” løsning med opførelse af bålhytte med underlag og 
etablering af den nye bålplads med tilhørende beplantning inden for en rimelig pris. 
Derudover har vi problemer med at få tinglyst fredningsdispensationen. Med andre ord 
trænger bålhytteprojektet til at blive genstartet med friske kræfter. Vi kommer til at skulle 
gøre en del af arbejdet selv, så hermed skal der lyde en opfordring til at melde sig vil vores 
bålhytteudvalg, hvis man kan bidrage praktisk (tømrer-/anlægsgartnerarbejde), juridisk 
(tinglysning) og økonomisk (fundraising). 

Ligeledes ønsker vi at opføre et nyt shelter på Gurredam efter at det gamle er blevet fjernet 
da det udgjorde en miljø-/sundhedsrisiko pga af mulig imprægnering med tungmetaller og 
sprøjtegift i de gamle jernbanesveller. Troppen er gået i gang med at projektere indretningen 
af vores lejrplads sammen med vores nu forhenværende bestyrelsesmedlem, Birger. De kan 
dog ikke lave det alene, så der bliver helt sikkert brug for hjælp fra både klanen og forældre. 

Vi skal huske på, at De Vilde Svaner er drevet af frivillige kræfter. Spejderlederne 
koncentrerer sig om spejderarbejdet og bestyrelsen koncentrerer sig om rammerne. Men til 
disse to opgaver har vi brug for ekstra hjælp - skriv til formand@devildesvaner.dk. 

Juletræssalget er blevet afviklet planmæssigt og leverer igen i år en solid indtjening til 
spejderarbejdet. Stor tak til Nivaagaards Malerisamling og til forældre, spejdere, ledere for at 
hjælpe. Derudover skal der lyde en særlig stor tak til Henrik Villemann Nielsen for at 
koordinere indsatsen og Morten Skovlyst for at være altmuligmand. 
 
Der har været fælles brugermøde på 5-kløveren med deltagelse af de på matriklen 
tilhørende foreninger: Nivå Buerne, DcH (hundeklubben), De Vilde Svaner og Tyrkisk 
Forening. Tyrkisk Forening er flyttet fra Græstedgård i Kokkedal til Møllevej for at give plads 
til 1. Kokkedal spejderne, hvis lokaler er under renovering. 
 
Missionerne for De Vilde Svaner udgør kernen i vores udviklingsplan og har i løbet af året 
været behandlet på bestyrelses- og ledermøder:  
 

Mission: Flere ledere 
Ansvarlige: Jørgen Knoop og Birger Dudek 

mailto:formand@devildesvaner.dk


Formål: At sørge for flere ledere i De Vilde Svaner. 
Handlingsplan: 

● Beskrivelse af gruppens roller. 
● Beskrivelse af gruppens aktiviteter og traditioner. 
● IT platform til kommunikation og dokumentdeling. 
● Nedsæt en hyttepatrulje til aflastning af ledere. 

Status: 
● Rollebeskrivelser for forældrehjælp mangler at blive gjort helt færdigt. 
● Vi er begyndt at bruge Teams, men mangler stadig at knytte adgangen op til 

vores domæne devildesvaner.dk. 
● Hyttepatruljen er måske afløst af ‘Den Eventyrlige Patrulje’. Mere herom i 

spejderledernes beretning. 
 

Mission: Mere udendørs-spejd 
Ansvarlige: Jørgen Knoop og Martin Asser Hansen  
Formål: At udvikle brugen af hele Femkløveren til spejderaktiviteter frem for kun 
umiddelbart i og omkring hytten. 
Handlingsplan: 

● Find nye kræfter til bålhytteudvalget. 
● De forskellige grene, lederne og bestyrelsen laver hver et spejderløb på 

Femkløveren med det formål at lave en oversigtsplakat med hvilke aktiviteter, 
man kan lave hvor. 

Status: 
● Et bålhytteudvalg er nedsat og bålhytteprojektet har fremdrift som omtalt 

tidligere. 
● Møllevejsløbet er blevet en årlig tilbagevendende begivenhed. 

 
Mission: De Bæredygtige Svaner 
Ansvarlige: Hanne Bank Larsen og Nikolaj Visby Sandbæk 
Formål: At arbejde med bæredygtighed i De Vilde Svaner. 
Handlingsplan: 

● Transport 
● Mad 
● Materiel 
● Hytten  

○ Isolering 
○ Forbrug 
○ Affald 

 Status: 
● Handlingsplan under udarbejdelse i forhold til de beskrevne temaer. 
● Forbedret affaldssortering er på vej. 

 
 
Til slut skal der gives en stor tak til alle, som har hjulpet De Vilde Svaner i løbet af året! Især 
vil vi takke spejderlederne - vi beundrer jer i jeres lækre ledertøj! 
 
Februar 2025, Bestyrelsen, De Vilde Svaner 
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